
 1 

PROTOKÓŁ Nr XVIII/16 
z sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska 

odbytej w dniu 23.11.2016 roku w godzinach 9:00 – 10:30 
 
Obecni radni wg załączonej listy obecności. 
 
Obecni sołtysi wg załączonej listy obecności. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy p. Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy  
p. Małgorzata Patkowska, Sekretarz Gminy p. ElŜbieta Zienkiewicz, Radny Powiatowy p. 
Mirosław Bartoś, Kierownik GOPS p. Krystyna Wetoszka, Mecenas p. Justyna Kluba, 
Lokalne Media. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i sprawy organizacyjne 

- stwierdzenie quorum, 
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
- ustalenie porządku obrad 

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 
- Przewodniczącego Rady Gminy 
- Wójta Gminy 
- Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

3. Uchwalenie podatków i opłat lokalnych na 2016 rok - podjecie uchwal w sprawie: 
1) obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 

2017r. 
2) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie 

gminy Komarówka Podlaska na rok 2017 
3) wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy Komarówka 

Podlaska. 
4. Uchwalenie Programu Współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 
2017 rok. 

5. Uchwalenie Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018. 
6. Podjecie uchwal w sprawie: 

1) zmiany uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy 
Komarówka Podlaska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 2016 rok. 

2) zmiany budŜetu gminy na 2016 rok 
3) zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

7. Interpelacje i zapytania. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9. Wolne wnioski. 
10. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad. 1 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Joanna Krupska – dokonała otwarcia sesji i powitała 
wszystkich przybyłych. 
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a) stwierdziła na podstawie listy obecności, iŜ Rada jest władna do podejmowania uchwał 
poniewaŜ na 15 radnych ustawowego składu w sesji uczestniczą wszyscy Radni (14 
Radnych. Nieobecna Magdalena Boguta-Bartoś – nieobecność usprawiedliwiona) 

b) protokół z ostatniej sesji był wyłoŜony do wglądu, wzorem poprzednich sesji proponuję 
przyjęcie bez odczytywania. 

 
Poprosiła o uwagi. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Protokół z ostatniej sesji został przyjęty jednogłośnie  
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji – 14 radnych 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Dzisiejsza sesja Rady Gminy 
zwołana jest nas podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2016 r., poz. 446)  
 
c) Porządek obrad otrzymaliście państwo. Czy są jakieś uwagi? 
 
Uwag nie zgłoszono 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o przegłosowanie porządku 
obrad. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

 
 
Ad. 2 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – W okresie międzysesyjnym 
Uczestniczyłam w dniach edukacji narodowej w ZSS oraz obchodach święta niepodległości. 
Brałam udział w otwarciu wystawy w GCK. Pełniłam dyŜury i uczestniczyłam w pracach 
komisji.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk - W okresie międzysesyjnym Komisja spotkała się jeden raz. Dziś przed sesją  
Omawialiśmy sprawy to: cena Ŝyta do podatku, stawni podatku leśnego, stawki podatki i 
opłaty lokalne oraz zmiany budŜetowe.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny Pan. 
Łukasz Korszeń – W okresie międzysesyjnym Komisja spotkała się raz. Tematem komisji 
była wysokość stawek podatków i opłat lokalnych na terenie gminy, program współpracy 
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gminy Komarówka Podlaska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność poŜytku publicznego oraz Gminny Program Wspierania Rodziny 
na lata 2016-2018. 
 
Przewodnicząąąący Komisji Rewizyjnej Radny p. Konrad Pieńko - W okresie 
międzysesyjnym komisja nie spotkała się ani razu. 
 
Wójt Gminy od ostatniej sesji: 
- Zarząd Dróg Wojewódzkich rozstrzygnął przetarg na i trwa budowa dwóch km drogi 

wojewódzkiej nr 813. Umowny termin zakończenia to 15 grudnia 2016 roku. Wykonano 
na koszt Zarządu Dróg nakładkę od drogi nr 63 w kierunku Komarówki. 

- Został uzupełniony wniosek „Poprawa kierunków nauczania w gminie Komarówka” Jest 
to duŜy wniosek infrastrukturalny na remonty obydwu budynków. LO i szkoły 
Podstawowej. 

- Uzupełniono na odnawialne źródła energii. Jest to w trakcie oceny formalnej  
- Do 16 grudnia będą składane wnioski na przydomowe oczyszczalnie ścieków. 

Przygotowujemy ten wniosek. Na chwilę obecna jest 50 szt. przydomowych oczyszczalni 
ścieków. Są to osoby które się zgłosiły i dla których są wykonane dokumentacje.  

- Przygotowujemy wniosek do LGD Zapiecek na miejsca rekreacji w naszej gminie. 
Termin składania wniosku to 28 listopada 2016 r. Są opracowywane dokumentacje i 
kosztorysy.  

- Ogłoszony został przetarg na kredyt konsolidacyjny. Jest ogłoszony i zamieszczony na 
stronie internetowej i otwarcie ofert przewidywane jest na 9 grudnia 2016 r. Przetarg musi 
dłuŜej wisieć bo kwoty są duŜe i wchodzą tu inne terminy opublikowania tego przetargu.  

- Odbyło się spotkanie z Wicekuratorem Oświaty w Lublinie. Temat spotkania to 
planowana reforma oświaty. Na spotkaniu Kurator podkreślił Ŝe zmiana nastąpi w roku 
następnym czyli 2017. Ustawa mówi Ŝe powinna wejść juŜ w styczniu. Mamy do połowy 
marca czas na dostosowanie sieci szkół na terenie gminy do nowej ustawy oświatowej i 
przepisów wprowadzających ta ustawę. Od następnego roku będzie ośmioklasowa szkoła 
podstawowa, czteroletnie liceum i pięcioletnie technikum. To dość prosta zmiana, ale 
róŜnego rodzaju kruczków i drobnych spraw będzie sporo. Będziemy musieli 
przepracować jak ten model ma wyglądać na terenie naszej gminy.  

- Przygotowany został projekt budŜetu na rok 2017. Został złoŜony w terminie do RIO i do 
Rady Gminy. Kto z państwa chce moŜe się z nim zapoznać jest u Pani Dorota. MoŜna tez 
otrzymać go elektronicznie.  

- Brałam udział w posiedzeniu Zarządu Związku Komunalnego Gminy Powiatu 
Radzyńskiego. Nasz Związek liczy 20 gmin. Został powiększony. Jest wpis do Dziennika 
Urzędowego Województwa Lubelskiego. Jest opublikowany statut. Przygotowujemy się 
jako Związek do rozbudowy Zakładu Zagospodarowania Odpadów Komunalnych w 
Adamkach. Wniosek ma być z dofinansowaniem Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Lubelskiego.  

- Zorganizowane zostały obchody Święta Niepodległości w naszej Gminie  
- Prowadziłem sprawy bieŜące gminy, przyjmowałem interesantów, brałem udział w 

pracach komisji.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Chciałbym informacji. Chce dowiedzieć się coś o Spółce 
Komunalnej i o Domu Dziecka.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – To będzie w interpelacjach i 
zapytaniach.  
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Radny Pan Andrzej Bylicki – To jest podstawa bo to są budŜetowe sprawy.  
 
Wójt Gminy – Jestem w punkcie informacja z działalności Wójta. Pan radny Miał namyśli 
nasz Zakład Komunalny. Zakład działa nic się nie zmieniło. Jest powołany Prezes. Spółka 
prowadzi usługi w zakresie dostarczania ciepła i wywozu nieczystości ciekłych. Na razie 
tylko w takim zakresie prowadzi ta działalność. Tylko w tych dwóch obszarach. OpróŜnianie 
zbiorników bezodpływowych czyli szamb do naszej gminnej oczyszczalni oraz dostarczanie 
ciepła. Spółka przejęła prawie wszystkie kotłownie na zasadnie umowy cywilno prawnej i 
dostarcza ciepło do szkoły, GCK, WTZ, GOPS. Wykonuje inne drobne prace typu wycięcie 
drzew, krzaków przy drogach ale w tym okresie tego nie było.  
Jeśli chodzi o Dom Dziecka to od ostatniej sesji nic się nie zmieniło. Dlatego tej kwestii nie 
poruszałem. Na ten temat moŜemy dyskutować w tym punkcie albo w punkcie interpelacje i 
zapytani czy wolne wnioski. Nie uciekam od tego tematu. Powinniśmy przedyskutować, co 
dalej robić. MoŜe zrealizujmy program sesji i w punkcie interpelacje i zapytania 
przedyskutujmy ten temat. 
 
 
Ad 3. 1 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Cena Ŝyta zostaje taka sama jak w 
tamtym roku. Podatki nie zmieniają się.  
 
Wójt Gminy – Propozycje Radni otrzymali. Nie tylko propozycje ustalenia ceny Ŝyta, ale 
innych stawek podatku i opłat lokalnych teŜ. Średnia cena skupu Ŝyta jaka podła Prezes GUS 
to 52,44 zł za kwintal. Proponuję by stawka została taka jaka była w roku ubiegłym. Czyli Ŝe 
by obniŜyć cenę Ŝyta do kwoty 38 zł co daje 95 zł podatku za 1 ha. Taka stawka została 
przyjęta do projektu budŜetu i podana państwu do obrad. Mieliśmy stawkę wyŜszą w tamtym 
roku została ona obniŜona o 2 zł (z 40 zł na 38 zł). Propozycja by została stawka na poziomie 
ubiegłego roku. Koniunktura w rolnictwie nie wymaga dłuŜszego uzasadnienia. Nie jest 
najlepsza i to w róŜnych działach rolnictwa. Podnoszenie tej stawki powodowałoby duŜe 
niezadowolenie społeczne a efekt budŜetowy nie jest aŜ tak wielki. Jedna złotówka na 
kwintalu daje nam 15 000 zł. jeśli 2 zł to 30 000 zł w budŜecie było by więcej. Taka 
propozycja aby zostawić stawkę ale Ŝeby tez jej nie obniŜać.  
Pozostałe stawki: 
- Podatek leśny nie będzie procedowany ale zawsze bazujemy na stawce ustawowej. Teraz 

tez proponuję zostać na stawce ustawowej. Jest ona troszeczkę niŜsza od stawki z roku 
ubiegłego. W tamtym roku było 42,18 zł a teraz mamy 42,02 zł. 

- Podatek od nieruchomości z równo osoby fizyczne jak i prawne zawsze regulowany był o 
wskaźnik inflacji. W tym roku tej inflacji niebyło więc proponujemy pozostawienie tych 
stawek na poziomie z roku 2016.  

- Podatek od środków transportu – teŜ o nim nie mówimy bo mieści się w ustawowych 
widełkach czyli w granicach jakie daje nam ustawa. TeŜ go nie zmieniamy. W tamtym 
roku była dyskusja na temat tego podatku. Nie ma powodu by te stawki zmieniać.  

Takie są propozycje. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy są pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu 
Ŝyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2017r. 
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Uchwała w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta przyjmowanej do obliczenia 
podatku rolnego na 2017 r. została podjęta jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad 3. 2 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Tu teŜ nic się nie zmieniło zostaje 
jak w tamtym roku. Czy są pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska na rok 
2017 
 
Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska na rok 2017 została podjęta 
jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad 3. 3 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy są pytania odnośnie uchwały? 
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Uchwalamy wysokość podatków a teraz zwolnienia. Coś 
jedno przeczy drugiemu.  
 
Wójt Gminy – Całkiem nie zwalniamy z podatków. Nie wszystkich zwalniamy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – W zasadzie uchwała jest taka sama 
nic się nie zmieniło.  
 
Sekretarz Gminy – Zmiana uchwały wynika z tego, Ŝe do tego czasu mięliśmy uchwałę 
podmiotową. Czyli np. zwalnialiśmy OSP. Ustawa uległa zmianie i wskazała, iŜ nie moŜemy 
dokonywać zwolnień podmiotowych tylko mogą być zwolnienia przedmiotowe. Stąd wynika 
obowiązek podjęcia tej uchwały. Po części przeformułowaliśmy uchwałę, która mięliśmy. 
Mieliśmy zapis iŜ zwalniamy ochotnicze straŜe poŜarne a teraz mamy grunty i budynki zajęte 
na potrzeby ochrony przeciwpoŜarowej. Chodzi o to by zwolnienia były przedmiotowe a nie 
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podmiotowe. Nie zwalniamy jakiegoś podmiotu tylko przedmiot. Dokonaliśmy korekty w 
puknie 6 poniewaŜ w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych są zwolnienia. Są to 
zwolnienie z mocy ustawy a w uchwale mięliśmy powtórzenie, Ŝe zwalniamy stowarzyszenia 
i fundacje. Dlatego przeformułowaliśmy punkt 6 i dokonaliśmy usunięcia punktu 7 gdzie były 
budynki o grunty zajęte wyłącznie pod świetlice wiejskie. PoniewaŜ z mocy ustawy wszystkie 
budynki stanowiące własność gminy podlegają zwolnieniu jest to art. 7 ust. 1 pkt. 14 ustawy o 
podatkach i opłatach lokalnych. Czy jeszcze są jakieś pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień od 
podatku od nieruchomości na terenie gminy Komarówka Podlaska. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżżżżetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk – Opinia komisji jest pozytywna. 
 
Uchwała w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie 
gminy Komarówka Podlaska 2017 została podjęta jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad 4 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Otrzymali państwo projekt 
uchwały. Czy są pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 
Współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 2017 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny Pan. 
Łukasz Korszeń – – Opinia komisji jest pozytywna. 
 
Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy Komarówka Podlaska z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego na 2017 rok. została podjęta jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 5 
Pani Krystyna Wetoszka Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – 
Uchwalenie tego programu wynika z ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy zastępczej. Jest to 
program trzyletni o stworzeniu spójnego systemu środowiskowego przy pracy nad dziećmi, 
rodziną trudna wychowawczo. Ten program będzie miały placówki które zajmują się 
problemami w rodzinach, dziećmi, problemami wychowawczymi taka jak: oświat, zespół 
interdyscyplinarny czy teŜ komisja. Czy są pytanie? 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny Pan. 
Łukasz Korszeń – – Opinia komisji jest pozytywna. 
 
Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-
2018.została podjęta jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad 6.1 
Sekretarz Gminy – Gminny Program współpracy z organizacjami pozarządowymi jest 
przyjmowany co roku. Przed chwila przyjmowali Państwo taki program na rok 2017, na nowy 
rok budŜetowy. W programie zawarte są zadania które są przewidziane do realizacji oraz 
wysokość środków przewidzianych na realizację danego programu. W 2015 roku przyjmując 
program na rok 2016 załoŜyliśmy Ŝe będziemy realizować konkretne zadania wśród których 
nie było wspierania i upowszechniania kultury fizycznej. Przeznaczyliśmy wtedy na ten cel 
11 000 zł. Stad ta zmiana. Dajemy kolejne zadanie które będziemy realizować jeszcze w tym 
roku -2016. Czyli zadanie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej i dokładamy na ten 
cel 10 000 zł. Całkowite wydatki w ramach programu będą obejmowały kwotę 21 000 zł.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – To wszystko wiąŜe się z powstanie 
klubu, druŜyny piłkarskiej. Czy są jeszcze pytania?  
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 
2016 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżżżżetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk – Opinia komisji jest pozytywna. 
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Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu 
współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 2016 rok. została 
podjęta jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad 6.2 
Skarbnik Gminy – Zmiany polegają na tym Ŝe wprowadzamy 15 830 zł na dochody i na 
wydatki. BudŜet zwiększa się o ta kwotę. Wprowadzamy decyzję Wojewody Lubelskiego na 
dofinansowanie zadań wynikających z ustawy o pomocy społecznej w kwocie 8 500 zł. 
Wprowadzamy dochody ponadplanowe z tytułu wpłat na zezwolenia na sprzedaŜ alkoholu w 
kwocie 1 330 zł oraz 6 000 zł dochody ponadplanowe na Ŝywienie w Przedszkolu 
Samorządowym. Te kwoty wprowadzamy równieŜ po stronie wydatków na Ŝywienie dzieci w 
stołówce szkolnej. Będzie to dotyczyło LO bo tam jest stołówka- 6000 zł. 1 330 zł 
wprowadzamy po stronie wydatków na dokształcanie pracownika oddziału odwykowego w 
Suchowoli oraz realizacje programu profilaktycznego Archipelag Skarbów. 8 500 zł na 
wypłatę dodatków pracownikowi socjalnemu.  
 
godz. 09:39 Radny Andrzej Bylicki opuścił salę obrad -liczba Radnych obecnych na sesji 13 

 
Dokonujemy równieŜ zmian w poszczególnych działach. Zmniejszamy 7 000 zł z 
przydomowych oczyszczalni ścieków. Z dokumentacji. Mięliśmy większa kwotę 
zaplanowana ok. 22 000 zł. Zostaje nam ok. 16 000 zł. Wprowadzamy na dokumentacje na 
drogę w Komarówce Podlaskiej czyli ul Osiedlowa i Ogrodowa 10 000 zł. Zmniejszamy z 
dokumentacji dróg 17 000 zł. – Brzozowy Kąt. Wprowadzamy kwotę 19 700 zł na kosztorysy 
i mapy na place zabaw. Dotyczy to centrów rekreacji które będą realizowane w przyszłym 
roku. Teraz musimy przygotować kosztorysy i mapy. Zmniejszamy z diet Radnych 6 300 zł w 
dziale 750 i z wynagrodzeń kwotę 53 700 zł (ZUS, fundusz pracy i wynagrodzenia w 
Urzędzie Gminy). Na odsetki wprowadzamy kwotę 19 686 zł z tytułu poręczeń i gwarancji. 
Przenosimy kwotę z § na § oraz jest tu zmiana w rozdziałach tej kwoty. W straŜach 
zwiększamy 8 300 zł w wynagrodzeniach. Wszystko zamyka się w poszczególnych 
rozdziałach. Zwiększamy dotację dla szkół, które prowadza stowarzyszenia. To kwota 17 200 
zł. Ogólnie dotacja zwiększa się bo dokonujemy przeniesienia z dotacji dla przedszkoli 
19 544 zł na dotacje dla szkół w rozdziale 8101. Łącznie 36 744 zł. Czyli dokładamy ogólnie 
tylko 17 200 zł. Wprowadzamy dodatkowe środki 3000 zł w dziale 801, rozdziele 80195 na 
kosztorysy które dotyczą projektu Poprawa Warunków Nauczania w Gminie Komarówka 
Podlaska. To modernizacja budynków ZSS. Brakuje nam tam 3 000 zł. Dokonujemy zmian w 
odpadach komunalnych w zakresie rozdziału. Zmniejszamy z wydatków inwestycyjnych, 
wynagrodzeń i trzynastki. Wprowadzamy to na umowę zlecenie i na zakup usług. 
Zmniejszamy z konserwacji energii 4 000 zł. Dokonujemy zmian w funduszach sołeckich. W 
Wólce Komarowskiej z remontu przenosimy na umowy zlecenia. Dotyczy to montaŜu okien 
w świetlicy wiejskiej. Wprowadzamy tez z remontów zakup kosiarki w Worońcu. To 
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wszystko jest fundusz sołecki. Zwiększamy dotację dla GCK w kwocie 4 000 zł. Zwiększamy 
kwotę 20 000 zł na dokończenie rozbudowy świetlicy w Kolembrodach.  
 
godz. 09:44 Radny Andrzej Bylicki powrócił na salę obrad -liczba Radnych obecnych na sesji 

14 

 
Ze zmian w obrębie Urzędu Gminy brakuje 20 000 zł ale tą kwotę uzupełniamy środkami z 
GOPS które nam zostają z asystenta rodziny i domów pomocy społecznej. Ta kwota 20 000 zł 
uzupełnia brak w Urzędzie Gminy. W Przedszkolu samorządowym zwiększamy 7 305 zł. 
Przenosimy ją z gimnazjum. Tam ja zmniejszamy. W szkole podstawowej to zmiany w 
obrębie szkoły. W gimnazjum całościowo zdejmujemy 18 583 zł i wprowadzamy do 
przedszkola 7 500 zł i zwiększamy wynagrodzenia w LO 11 278 zł. Jeśli są pytania to bardzo 
proszę.  
 
Radny Pan Stanisław Faluszewski – To wiadoma sprawa przenieść i uzupełnić wszystko w 
ramach jednego budŜetu.  
 
Skarbnik Gminy – Zwiększamy tylko kwotę 15 830 zł po stronie wydatków i dochody. O 
tyle budŜet zwiększa się.  
 
Radny Pan Stanisław Faluszewski – Jeden wniosek doczekał się bo jak pamiętam wcześniej 
jeśli chodzi o dokumentację na ul Osiedlową.  
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2016 
rok 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżżżżetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk – Opinia komisji jest pozytywna. 
 
Uchwała w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2016 rok została podjęta jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad 6.3 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Wieloletnia prognoza finansowa 
wiąŜe się z budŜetem. Czy są pytania?  
 

Pytań nie zgłoszono 
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżżżżetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk – Opinia komisji jest pozytywna. 
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Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej została podjęta 
jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad 7-8 
Sołtys Wsi Brzozowy Kąt Pan Jan Abramczuk – Zgłaszałem przepust pod droga 
powiatową obok kapliczki. Czy to będzie poprawione? Chce równieŜ zaapelować do Radnego 
Powiatowego. MoŜe jakoś uda się to oczyścić. Pasowało by go powiększyć.  
Chce podziękować Panu Wójtowi za płytki.  
 
Sołtys Wsi śelizna Pan Stanisław Golanko – To nie jest pytanie do Wójta. Odniosę się do 
programu wspierania rodzin. Dobrze Ŝe taki program jest bo trzeba pomagać ludziom. Z tej 
pomocy korzystają ci sami cały czas. Kto potrzebuje nie przychodzi a jak przyjdzie to jest 
odmowa. Przykładem jest mieszkaniec śelizny któremu spalił się dom. Pomocy nie dostał. 
Zwracał się nie dostał. PrzewaŜnie dostają ci co dochód nie przekracza. Trudno Ŝeby temu co  
dochód nie przekracza dawać ponad miarę. Dostali laptopy, drukarki. A mówią nie dostałem 
do niej tusz. Wszelkie świadczenia trzeba im dawać? Rozumiem pomoc jeśli jest to osoba 
starsza schorowana ale dla ludzi zdrowych cały czas się pomaga bo dochody nie przekracza. 
Ten co się spalił dom ma juŜ pokryty i nie dostał pomocy. U Niego tez dochód nie 
przekracza. Jeden dostaje cały czas a drugi nie dostaje.  
 
Radny Pan Zbigniew Wiszniewski – Co z tą nasza droga powiatową? Na jakim ona jest 
etapie. Czy w tym roku będzie ruszona czy nie? Co dalej słychać po wizytacji?  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Czy Pani Przewodnicząca przyjmując interesantów prowadzi 
jakiś rejestr? Bo było duŜo monitów na temat odcinka drogi - 20-50 m 2 obok CPN-u. Tam 
juŜ jest tragedia. Nie ma pas Ŝeby przejechać po równym. Albo są z lewej albo z prawej 
strony. Przy deszczach to chlapie. Jest niemoŜliwością. UwaŜam Ŝe na gminę która ma obroty 
15 mli zł 1000 zł przeznaczyć na te dziury to jest śmiechu warte. Nie mówiąc juŜ o 
niebezpieczeństwie ale ile zuŜycie samochodu kaŜdego tego. Się dziwie Ŝe 
wiceprzewodniczący przyjmuje interesantów, jeździ tą droga ciągle. Nie wiem czy on frunie. 
Porównanie problemu z kosztami jest zerowe. To juŜ trwa kilka miesięcy. Druga sprawa. Nie 
wiem gdzie i czy ktoś moŜe z gminy powinien zgłaszać coś z tymi bobrami. Na rowie który 
idzie z Wólki jest tama ok. 2 m. Drzewa lecą dość grube. Nawet zainteresowany na swoim 
polu bez jakiegoś sprzętu nie da rady tego rozwalić. Wydaje mi się Ŝe ktoś powinien na to 
patrzeć i odpowiednie słuŜby poinformować.  
Panie Wójcie ja bym chciał. UwaŜam Ŝe i sołtysi i wszyscy na sesji jakieś wiadomości 
powinniśmy wynieść z tej sesji. Dzisiaj trzeba by było policzyć ile głosowań było. ZbliŜa się 
ustalenie budŜetu. Chciałbym wiedzieć i nie tylko ja co z tym domem dziecka bo na przyszłej 
sesji będzie zatwierdzenie budŜetu. Jakieś pieniądze będą przyznane na ten dom dziecka. 
Znowu to się będzie ciągnąc rok czy dwa. Tak samo z tą spółką. Nie wiem ale coś tu nie gra. 
W kwietni Ŝeśmy przekazali oczyszczalnię. W maju Pan zatrudnił kierownika spółki. Trochę 
to trudno zrozumieć. MoŜe Pan Wójt wytłumaczy w jaki sposób. Teraz zbierane było przez 
gminę a teraz przekazane jest do spółki mamy nowego pracownika. Mógłby jakąś informację 
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choć raz na kilka miesięcy złoŜyć. Zakres czynności. Chciał bym się dowiedzieć bo są 
planowane remonty oczyszczalni. O oczyszczalni była dyskusja w kwietniu taka nie inna. 
Parę miesięcy przeszło i znów w budzenie trzeba powaŜne sumy. To nie są groszowe sprawy 
tylko powaŜne sumy. Nie wiem czy budŜet stać. Bez innych inwestycji zrobić tylko 
porządniejszy remont to jest mało budŜetu rocznego gminy. Chciałbym dowiedzieć się czegoś 
o tych sprawach, bo ludzie pytają. Ludzie wiedza. Więcej naprawdę moŜna się dowiedzieć w 
piątek na rynku jak na sesji. No niestety. Który z sołtysów będzie wiedział co się w gminie 
dzieje po dzisiejszym dniu. 
 
Sołtys Wsi Derewiczna Pan Ryszard Zając – Czy coś się ruszy z Gradowcem i z drogą w 
Derewiczne o którą pytał Radny? 
 
Wójt Gminy: 
- Odnośnie Pytania Pana Sołtysa Abramczuka – Sygnalizowałem to w Zarządzie Dróg ale 

była tam zmiana Dyrektora. Pan Radny Powiatowy to potwierdzi. Dotyczy to równieŜ 
odwodnienia drogi powiatowej w Derewiczne. Była tam wizytacja. Są dwie koncepcje 
albo robić kratki ściekowe i odprowadzać tą wodę do studzienki albo pociągnąć dalej 
nakładkę asfaltową i powierzchniowo odprowadzić ta wodę. Ta druga koncepcja została 
zaproponowana jak Zarząd Dróg był u mnie z Panem Starosta. Koncepcja z nakładka od 
gościńca w kierunku wioski jest koncepcja lepszą. Tylko czy jest do wykonania. 
Obawiam się Ŝe w najbliŜszym czasie nie starczy pieniędzy w powiecie by to wykonać. 
Jutro jestem umówiony ze Starosta postaram się zajrzeć teŜ do Dyrektora Zarządu Dróg 
oby ostateczna wersję przyjąć co zrobić z odwodnieniem. Jest tam duŜy problem z ta 
wodą. Kuna pokopał się wały porobił i ta woda nie spływa. May zabezpieczyliśmy środki 
z funduszu sołeckiego na wykonanie odprowadzenia od kratek ściekowych. Ze swojej 
strony jesteśmy gotowi. Mamy to uzgodnione z właścicielem posesji. My ze swoje strony 
wszystko mamy. Jest tylko kwestia dogadania się z Zarządem Dróg Powiatowych. Czy 
oni wykonają swoją koncepcje i którą. Bo jeśli będzie pewne, Ŝe w przyszłym roku będzie 
wykonywana nakładka asfaltowa to jest to duŜo lepsze, bo nam rozwiązuje problem 700 
m złej drogi i przy okazji robi nam odwodnienie. Ale jeśli to jest niepewne to lepiej brać 
kratki ściekowe  

 
Radny Pan Zbigniew Wiszniewski – Jeśli mamy czekać tyle lat co czekamy na ten remont 
tiamin połoŜą większa warstwę dywanu Ŝeby to zlikwidować i wypoziomować to moŜe trzeba 
próbować robić te kratki. Jest moŜliwość podłączenia do studzienki na posesji Kozaka. 
 
Wójt Gminy – Z Radnym Powiatowym postaramy się tam zajechać i ustalić ostateczna 
wersję. Jeśli uda się to kratki moŜna jeszcze w tym roku zamontować.  
- Odnośnie wypowiedzi pana Sołtysa Golanko. To jest szerszy problem udzielania pomocy. 

Kontrowersji związanych z tym wszystkim. RóŜnego rodzaju niepokoi społecznych. W 
przypadku Pana Pawluczuka nie patrząc na dochód trzeba mu pomóc. Z tego co wiem 
dostał pomoc z GOPS. Nie aŜ tak duŜa na jaka liczył. Staramy się wszystkim 
pogorzelcom którym spalił się dom pomoc świadczyć. Bez pośrednio od razu pomagamy 
uprzątnąć posesję. Później jest pomoc pienięŜna. Tu nie było robionej zbiórki. Czasami 
robimy zbiórki. Jeśli cos brakuje do takiego stanu Ŝeby mógł wejść i zamieszkać to 
pomyślimy by jeszcze i w tym roku pomóc. Pani Kierownik GOPS jest tu i to słyszy i 
przychyli się do tego i w ramach zasiłku celowego cos jeszcze pomoŜe. Cały ten problem 
to Duzy problem i nie tylko naszej gminy. O tym się rozmawia i na komisjach i na 
sesjach. O tych drukarkach, komputerach to faktycznie tak jest. Często dostają to osoby 
które maja dochód poniŜej kryterium dochodowego. Maja pretensje do nas, Ŝe to nie taka 
drukarka czy nie taki sygnał Internetu. To są Ŝyciowe sprawy. My się spotykamy z tym na 
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bieŜąco i moŜe to nas mniej dziwi. Telefony są na okrągło w roŜnych sprawach. Taki jest 
system takie są formy wsparcia i tak to wygląda. Ja długo przed tym programem 
komputerowym się opierałem. Było to na sesji. Jeden z radnych poprzedniej kadencji 
mocno napierał by to robić. Zrobiliśmy to i wiadomo jest jak jest. 

- Odnośnie pytań Radnego Andrzeja Bylickiego. Droga obok stacji paliw. Na poprzedniej 
sesji mówiłem Ŝe na remont tej drogi zostały przeznaczone środki z funduszu sołeckiego 
wsi Komarówka Podlaska. Na zebraniu wiejskim zostały one podzielone aby 
wyremontować ten odcinek przy stacji paliw, Odcinek przy posesji Pani Olszewskiej i 
wjazd na plac przy Spółdzielni Jedność. śeby to zrobić w sposób oszczędny i racjonalny 
poczekałem aŜ będzie robiona droga na śeliznę. Aby nie ściągać maszyn i sprzętu tylko 
na takie malutkie fragmenty. Jestem umówiony z Panem Kierownikiem Ŝe jak będzie 
kończył tam asfalt bo tam ma sprawę priorytetową to inwestycja za 2 600 000 zł wtedy 
zrobi mi ta Komarówkę. Nie chcemy latać tych dziur, bo juŜ były łatane nie raz. Chcemy 
zrobić nakładkę asfaltową na całym odcinku. Na pewno o tym ludzie monitują Panią 
Przewodnicząca i innych radnych bo to jest uciąŜliwe. My to rozumiemy ale Ŝeby to 
wykonać w tych środkach które mamy czekam bo samo sprawdzenie sprzętu to duŜy 
koszt.  

 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Panie Wójcie ja uwaŜam, Ŝe tam są fragmenty. Jest asfalt w 
workach. Maja dzisiaj zagęszczarki. To są groszowe sprawy. MoŜe to na pół roku wystarczy, 
ale w tej chwili jest tyle dziur. 
 
Wójt Gminy – Ja to rozumiem bo tamtędy jeŜdŜę. Jeszcze poczekamy raptem 10-12 dni, dwa 
tygodnie i juŜ to będzie zrobione. Na chwile obecna jest to juŜ bardzo blisko. Byłem 
poddawany krytyce za to łatanie cząstkowe.  
 
Radny Pan Wiesław Orłowski – W taki sposób łataliśmy drogę na Kreczkach i ile to leŜało.  
 
Radny Pan Tomasz Weremczuk – Droga przy Wiskach tez była łatana i była krytyka ze źle 
to jest zrobione. Jak się chce zrobić dobrze to tez jest źle.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Panie Zastępco Wójta Pana się nie pytałem. Ja chce 
konkretnych odpowiedzi a pan od razu się usprawiedliwia. 
 
Radny Pan Tomasz Weremczuk – Jeśli Pan się wtrąci to ja nie komentuje. Jak ja coś 
powiem to pan od razu jakiś wybieg robi.  
 
Wójt Gminy – Staram się w miarę konkretnie mówić. Przy okazji budowy drogi 
wojewódzkiej w śeliźnie zrobimy remonty tych trzech miejsc. Musimy tez wykorzystać 
fundusz sołecki bo takie było postanowienie zebrania wiejskiego. Zechce to wykorzystać w 
najlepszym i dogodnym momencie. Staram się precyzyjnie odpowiadać. Będzie to 
naprawione w sposób o którym mówiłem.  
- Odnośnie bobrów. Trzeba to zgłosić. PrzekaŜę Panu Kalinowskiemu Ŝeby to zwrócił się 

do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska o pozwolenie na rozbiórkę tej Ŝeremi. 
Trzeba będzie to rozebrać.  

- Z Domen Dziecka jest tak: Rada Powiatu i Rada Gminy swego czasu podjęły takie 
uchwały aby przekazać zadanie jakim jest prowadzenie Placówki Opiekuńczo-
Wychowawczej z powiatu do Gminy Komarówka Podlaska. Była tu komisja Społeczna z 
powiatu i nasze komisje. Przedyskutowaliśmy to z Rada poprzedniej kadencji Ŝe takie 
zadanie przyjmujemy. Szukaliśmy pomieszczeń na lokalizację tej placówki. RóŜne były 
pomysły. Zapadła decyzja Ŝeby adaptować piętro w budynku Ośrodka Zdrowia. Adaptacja 
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ta w długim terminie została zakończona. Po zakończeniu adaptacji otrzymaliśmy 
pozwolenie na uŜytkowanie z nadzoru i z sanepidu. Wystąpiliśmy do Wojewody o 
wpisanie placówki i nadanie jej statutu. Tak teŜ się stało. Jak juŜ mięliśmy wpis 
musieliśmy zatrudnić dyrektora by występował i składał oferty do róŜnych PCPR na 
terenie powiatu, województwa i jeszcze szerzej aby zdobyć dzieci. To było w lipcu. Te 
wszystkie zabiegi dyrektora nie przyniosły efektu z racji tego Ŝe dzieci na chwile obecną 
nie ma. Dyrektor ma umowę na czas określony. Mówiłem o tym na komisji oświatowej. 
Do końca tego roku musimy tą sprawę rozwiązać. Czy jeszcze czekamy czy robimy inna 
instytucję. Jest dyskusja na temat internatu. Jutro będę rozmawiał ze starostą i z 
dyrektorem szpitala. MoŜe jeszcze jakaś instytucja która moŜe mieś finansowanie z 
innego źródła niŜ tylko budŜet gminy tutaj się zlokalizuje. Cały czas rozmowy nad 
alternatywną instytucją trwają. To nie jest tak Ŝe ja tu nic nie robię. To nie jest sprawa 
tylko jednej osoby ale nas wszystkich. W poniedziałek jadę na komisje spraw społecznych 
przy radzie powiatu i tam tez będziemy rozmawiać na ten temat. Co dalej z tym zrobić. 
Powiat teŜ zainwestował pieniądze. To teŜ była decyzja powiatu. Mamy wspólny problem 
co tu zrobić. To nie jest problem jednej osoby tylko dwóch samorządów. Powiatu 
radzyńskiego i gminy Komarówka. Jak wybrnąć z tej dość niekomfortowej sytuacji w 
której znalazły się nasze samorządy. Zostały zainwestowane spore pieniądze. Wszystko 
zostało wyposaŜone. Koszty na chwile obecną są cały czas ponoszone. Są to koszty 
pracownicze i bieŜącego utrzymania. Choćby ogrzewanie bo jest tam wyposaŜenia i 
musimy to ogrzewać. W jak najkrótszym czasie musimy znaleźć alternatywę. Co tam 
zrobić i by jeszcze było zewnętrzne źródło finansowania. śeby to nie było z budŜetu 
gminy. Będę chciał aby do końca roku na sesji budŜetowej sytuacja była rozwiązana. W 
którym kierunku z ta instytucją i tym pomieszczeniem idziemy.  

- Projekt budŜetu zgodnie z ustawą Wójt opracowuje i przedkłada do 15 listopada RIO i 
Radzie Gminy. Rada ma prawo się z tym zapoznawać. Taki projekt pani Przewodnicząca 
ma, Pani Dorota ma. Kto chce moŜe to czytać i wtedy będziemy dyskutować. Co my 
wstawiliśmy ze strony Urzędu. Sołtysi równieŜ mogą się z tym zapoznawać. To jest 
jawne. MoŜna przychodzić to kserować czy na maila otrzymać. Dyskusje na temat tego 
projektu będą trwały. Nie mamy jeszcze opinii RIO bo na 2 tygodnie na zaopiniowanie. 
Nikt nie ucieka od tego tematu.  

- Spółka- Zakład Komunalny. Jeśli jest taka potrzeba to poproszę prezesa tej spółki na 
następną sesję by przedłoŜył sprawozdanie z działalności spółki od czasu objęcia funkcji 
prezesa czy za cały rok. Aby radni sołtysi wiedzieli jak ta spółka funkcjonuje.  

- Odnośnie przekazania oczyszczalni. DuŜo było dyskusji jak przekazywaliśmy 
oczyszczalnie do Zakładu Usług Wodnych. Dyskusja pojawiła się znowu. Na chwile 
obecną nie jesteśmy w stanie organizacyjnie jako gmina i spółka przejąć od Zakładu 
Usług Wodnych w eksploatację. Była rozmowa z Panem Lipskim w której Radni teŜ 
uczestniczyli. Na razie nadal oczyszczalnia i siec wodociągowa zostaje w Zakładzie Usług 
Wodnych. Nadal podkreślam Ŝe jest to własność gminy. To jest tylko przekazane w 
eksploatację. Tak jak wodociąg który nie budzi Ŝadnych kontrowersji. Była teŜ rozmowa 
Ŝe oczyszczalnia wymaga remontu. Mieliśmy to wstawiać do programu rozwoju 
Obszarów Wiejskich w ramach projektu przydomowych oczyszczalni. Natomiast po 
analizie wydatków stwierdziliśmy Ŝe nas nie stać na chwilę obecną i będzie złoŜony 
projekt tylko na przydomowe oczyszczalnie ścieków. Remont oczyszczalni zbiorczej w 
Komarówce Nie wejdzie w zakres przedmiotowy tego wniosku. To Ŝe ona wymaga 
remontu to my wiemy natomiast moim zdaniem na chwilę obecna nas nie stać. Mamy 
pewne plany które są konieczne do zrealizowania. Tak jak budowa dróg na które są 
umowy i porozumienia podpisane między nami, powiatem i innymi gminami które 
musimy wykonać. Musimy wykonać odnawialne źródła energii jeśli dostaniemy na to 
środki. remonty budynków i przydomowe oczyszczalnie ścieków. W budŜecie 2018 i 
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2018 roku nie będzie pieniędzy by dokonać remontu zbiorczej oczyszczalni. To tak 
wygląda 

- Odnośnie tego co sołtysi wyniosą z sesji. Sołtys jest uczestnikiem sesji dostaje 
zaproszenie na sesję. MoŜe o wszystko zapytać ale tez przysłuchuje się tej debacie. Myślę 
Ŝe dziś sołtys wyniesie z sesji jakie są stawki opłat, jaka jest cena Ŝyta, Ŝe jest uchwalony 
program współpracy. Sołtys słucha i jeśli jest otwarty na słuchanie i pozytywnie 
nastawiony a tak jest w przypadku sołtysów. To wiedzą o tym i to potwierdzą. Jeśli ktoś 
zapyta sołtys jaka jest stawka podatku w gminie Komarówka to powie Ŝe cena Ŝyta to 38 
zł. śe inne podatki się nie zmieniają. Zachęcam sołtysów do wzięcia projektu budŜetu. Do 
zapoznania się z nim bo to nie tylko inwestycje są. Projekt budŜetu to w większości 
utrzymanie jednostek. Szkół i jednostek organizacyjnych. W tym projekcie na inwestycje 
jest akurat duŜo bo mamy projekty unijne ale ogólnie wcale nie jest to duŜa pozycja.  

- Odnośnie pytania Pana Sołtysa Zająca. Ogłosiłem postępowanie przetargowe na dostawę 
kruszywa. Jutro zgodnie z procedurą mogę podpisać umowę z dostawcą. Umówię się z 
nim na konkretny termin. Będę chciał by zaczął wozić jak najszybciej. Jest to kwestia 
tygodnia. Rozmawiam teŜ z Panem Jasińskim, który w tej chwili jest na leśnej i wykonuje 
roboty drogowe. Jak wróci to zsynchronizujemy to. Gradowiec nie jest zagroŜony. Mam 
ustalone z Wójtem Gminy Wohyń Ŝe odcinek połoŜony w Gminie Wohyń będzie 
zapłacony z ich budŜetu. Nasz odcinek będzie zapłacony z naszego budŜetu. To będzie 
zrobione. MoŜna uspokajać mieszkańców bo to się przedłuŜa. Myślałem Ŝe uda mi się 
zamówić z wolnej ręki ale się nie udało bo jest procedura przetargowa. Będą jeszcze 
robione inne remonty. Dostawy kruszywa są na kwotę przeszło 40 tyś zł. Musimy jeszcze 
załatwić Kolembrody bo tam jest problem i Derewiczna z funduszu sołeckiego jest ujęta. 
Droga w Przegalinach Małych musi być wyrównana. Myślę Ŝe jeszcze przed zimą te 
remonty zostaną wykonane.  

 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Chciałem jeszcze zapytać o jedną rzecz. Są u nas wspólnoty 
wiejskie. Słyszałem Ŝe od pierwszego stycznia mają je przejąć gminy ewentualnie Skarb 
Państwa. Ile tego u nas jest i co gmina zamierza z tymi wspólnotami zrobić bo to od 1 
stycznia zostaną przejęte przez gminy a następnie przez Skarb Państwa.  
 
Wójt Gminy – Na chwilę obecną dokładnie nie odpowiem. Muszę się przygotować. Zrobię 
to szybko. Jeśli będzie Pan w Komarówce to odpowiem na to pytania. Później oficjalnie na 
sesji powiem bo nie jestem przygotowany do tego. Ustawa o wspólnotach się zmieniła i 
Gminy mogą to przejmować. U nas są leśne i gruntowe wspólnoty. Będziemy musieli podjąć 
decyzję czy my to przejmujemy. To nie jest taka typowa komunalizacja. To nie będzie zmiana 
własności.  
 
 
Ad 9 
Przewodnicząąąąca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Przedstawiła pismo mieszkańców 
wsi śelizna odnośnie remontu drogi wzdłuŜ kanału.  
 
Sołtys Wsi śelizna Pan Stanisław Golanko - Oni jeŜdŜą po wale. Co gmina do tego ma. To 
jest melioracji. Oni innego dojazdu nie mają. JeŜdŜą po wale od x lat. Myślę Ŝe gmina wału 
nie będzie remontować.  
 
Przewodnicząąąąca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - W piśmie jest napisane: Droga ta 
przebiega wzdłuŜ kanału Wieprz-Krzna. Począwszy od Posesji Pana Lewczuka do posesji 
Pani Pietraszuk.  
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Projekt budŜetu jest u Pani Dorota jeśli ktoś chce się zapoznać to proszę się zgłaszać. Jeśli 
trzeba kserować to Pani Dorota będzie kserowała. MoŜe tez mailem przesłać.  
 
Radny Pan Mirosław Szczęsniak – Jeśli o drogach mowa to ja teŜ się upomnę o drogę 
ponad moją posesją w stronę Przegalin DuŜych. Ostatnio była robiona. Praktycznie ja sam ją 
robiłem tylko dany był materiał. Jak deszcz popada to miejscami trzeba płynąć. Czy coś Pan 
Wójt mi obieca czy nie. Ta drogą chodzą dzieci do autobusu. Rowerami jeŜdŜą.  
 
Przewodnicząąąąca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - Tamtędy chodzą? 
 
Radny Pan Mirosław Szczęsniak – Tak.  
 
Wójt Gminy – To na pewno był wniosek Pana Radnego. Na chwilę obecną mam zamówione 
kruszywo, ŜuŜel i piach częściowo z funduszy sołeckich. W zasadzie Gradowiec i 
Kolembrody. Z śelizną sest sytuacja prawna nie do końca komfortowa. Coś im trzeba pomóc 
bo to jest ich jedyna droga dojazdowa. Zostawiają samochód na wysokości posesji Lewczuka 
i dalej spacerują.  
 
Sołtys Wsi śelizna Pan Stanisław Golanko - Po wale jeŜdŜą do samego domu.  
 
Wójt Gminy – Bo niby którędy mają jeździć. 
 
Sołtys Wsi śelizna Pan Stanisław Golanko - Kiedyś melioracja ich ścigała. mandaty płacili. 
Oni powinni mieć dojazd od tej działki gdzie jest droga na Ŝwirownie.  
 
Wójt Gminy – Pewnie tak. Oni na pewno mają jakiś dojazd wyznaczony bo nie ma posesji 
od odjazdu.  
 
Sołtys Wsi śelizna Pan Stanisław Golanko - Bo z tej strony dojazdu nie ma. JeŜdŜą tamtędy 
długo. Przepychani z melioracją były. Wałem jeŜdŜą. Tam jest ok 50 m.  
 
Wójt Gminy – Tam jest spory kawałek. Droga przy posesji  Pan Radnego Szczęśniaka była 
robiona tłuczniem. Pasowało by juŜ nie mieszać innego materiału i jak coś dać tłuczeń.  
 
Radny Pan Mirosław Szczęsniak – Tam duŜego nakładu nie ma. Pasowało by to połączyć 
bo od Przegalin zrobione jest ŜuŜlem a tu kamieniem.  
 
Wójt Gminy – Najlepiej by było to połączyć bo to byłby skrót między Wólką a Przegalinami. 
Nie chcę być takim optymistą bo tych pieniędzy jest mało.  
 
Radny Pan Mirosław Szczęsniak – MoŜe na drugi rok.  
 
Wójt Gminy – MoŜe jeszcze się uda w tym roku. Wiele dróg czeka na remonty. Tam gdzie 
mieszkają ludzie. wczoraj miałem telefon z Kolembród bo woŜą dzieci i nie mogą dojechać. 
Przegaliny Małe, Brzozowy Kąt. Są te drogi które trzeba remontować. Jest teŜ długo 
oczekiwana ulica Osiedlowa o którą się tak niektórzy martwili Ŝe tak wreszcie weszła.  
 
Radny Pan Stanisław Faluszewski - To nie zamartwienie tylko fakt.  
 
Wójt Gminy – Powiedział bym nawet Ŝe to radość Ŝe wreszcie to się doczekało. Na chwile 
obecną to jest tylko dokumentacja. To nie jest jeszcze przeznaczone do realizacji.  
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My to rozumiemy, Ŝe takie potrzeby są. MoŜliwości budŜetowe są jakie są. Trzeba 
manewrować tak by łatać, gasić najbardziej zapalne ogniska bo nie ma środków. TeŜ bym 
chciał aby wszystkie drogi były przejezdne o kaŜdej porze roku. Aby się komfortowo jeździło 
ale budŜet mamy ten sam. Nie ma tak Ŝe radny ma inny budŜet a Wójt inny. To jest ten sam 
budŜet.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Wydaje mi się Ŝe trzeba spróbować niewielkie małe dziury 
asfaltem i zagęszczarką łatać jest przecieŜ ten Zakład i zrobić tak porządnie. bo jak jest Wice 
Wojewoda to jeŜdŜą dwa razy w tygodniu. Jak jada wieczorem to zarzucą. Jak niema jeszcze 
wody to jeszcze dwa dni stoją te kamienia a jak woda jest to wypłynie.  
 
Wójt Gminy – Ja w to wątpię Ŝe tak często ta droga jest remontowana. Wojewoda jeździ a to 
jest droga powiatowa.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Robią. 
 
Wójt Gminy – Ta droga na tym odcinku ma być robiona. Na chwilę obecną robić jakiś 
konkretniejszy remont to jest bezsensu. Czekajmy na wiosnę wchodzą z inwestycją.  
 
Sołtys Wsi Walinna Pan Grzegorz Barańczuk - Pan Wojewoda mówił Ŝe nie będzie tej 
drogi.  
 
Wójt Gminy – Do jego posesji nie będzie bo będzie do kaplicy.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Z taką starannością robią tą drogę.  
 
Radny Pan Stanisław Faluszewski - Jest tu Pan Radny Szczęśniak. Zdaje mi się Ŝe ta firma 
TOMEX. My tam jeździmy zostawiamy pieniądze teŜ powinna tam.  
 
Wójt Gminy – Rozumiem Ŝe jest to wniosek o zawiązanie partnerstwa publiczno 
prywatnego.  
 
Radny Pan Mirosław Szczęsniak – To nie do mnie. Ja tam tylko pracuję.  
 
Wójt Gminy – Remonty cząstkowe robiliśmy i asfaltem na zimno i na gorąco. Powiat robi 
emulsją i grysem. Jak to wygląda kaŜdy widzi.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Powiat to robi tak jak robi. Co tydzień prawie jeŜdŜą i jeszcze 
nie raz po ciemku.  
 
Wójt Gminy – MoŜe chcą skończyć jak są na terenie. Ja za powiat nie odpowiadam. Jest 
dyrektor i Starosta niech za to odpowiadają.  
 
 
Ad. 10 
Przewodnicząąąąca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Po wyczerpaniu porządku obrad 
dokonała zamknięcia obrad sesji dziękując wszystkim za udział. 
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Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

          Protokolant       Przewodniczący Rady Gminy 
 
   Dorota Maksymiuk-Mitońska        Joanna Krupska 
 
 
Protokół sporządzono dnia 28 listopada 2016 roku 
 
Przekazano Sekretarzowi Gminy 28 listopada 2016 roku 
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WYKAZ UCHWAŁ 
RADY GMINY KOMARÓWKA PODLASKA 

podjętych na sesji w dniu 23.11.2016 r. 
 
 
Uchwała Nr XVIII/125/2016 w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta 
przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2017r. 
 
Uchwała Nr XVIII/126/2016 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska na 
rok 2017 
 
Uchwała Nr XVIII/127/2016 w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od 
nieruchomości na terenie gminy Komarówka Podlaska. 
 
Uchwała Nr XVIII/128/2016 w sprawie uchwalenia Programu Współpracy 
Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 2017 rok. 
 
Uchwała Nr XVIII/129/2016 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny na lata 2016-2018. 
 
Uchwała Nr XVIII/130/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
rocznego programu współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego na 2016 rok. 
 
Uchwała Nr XVIII/131/2016 w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2016 rok 

 
Uchwała Nr XVIII/132/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej 
 
 


